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§ 86 Information från energi- och klimatrådgivningen 

Beskrivning av ärendet 
Emma Adolfsson från klimat- och energirådgivningen berättar om deras 
verksamhet. Klimat- och energirådgivningen är ett samarbete mellan sex 
kommuner och Habo har varit med i samarbetet sedan det startade 1998. 
Klimat- och energirådgivningen är en kostnadsfri och kommersiellt oberoende 
tjänst som riktar sig till privatpersoner, små och medelstora företag, 
bostadsrättsföreningar, flerbostadsägare, organisationer och föreningar. 
Verksamheten finansieras av Energimyndigheten och det är också de som är 
uppdragsgivare.  

Rådgivningen ska främja 

• en effektiv och miljöanpassad användning av energi 
• en minskad klimatpåverkan från energianvändningen, och 
• att riksdagens energi- och klimatpolitiska mål nås. 

Rådgivningen ska också förmedla lokalt och regionalt anpassad kunskap om  

• klimatpåverkan 
• energieffektivisering 
• energianvändning, och 
• förutsättningar att ändra energianvändningen i lokaler och bostäder. 

Frågorna som kommer kan beröra alla ämnen inom energiområdet, men de tre 
vanligaste ämnena just nu rör solceller, värmepumpar och elavtal. Ett exempel 
på fråga är "jag gör av med 20 000 kilowattimmar - är det rimligt?" Utifrån det 
tittar rådgivarna sen på om det finns möjlighet till att spara energi. Rådgivarna 
hjälper också till med att gå igenom offerter och berättar vad man ska tänka på. 
De ger inga råd om vilken leverantör man ska välja, men kan hjälpa till med att 
förklara offerterna och att se helheten i projektet.  

Ordföranden tackar för informationen.  

_____  
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§ 87 Information om miljöförvaltningens verksamhet 

Beskrivning av ärendet 
Miljöchef Anna Lundberg informerar om miljöförvaltningens verksamhet. 
Miljöförvaltningen arbetar för både Habo och Mullsjö kommuner. Tillsyn och 
kontroll är förvaltningens huvudfokus och i detta arbete utgår man från 
nationella och regionala mål. Arbetet delas upp i miljöskydd (miljötillsyn, 
förorenad mark och naturvård), hälsoskydd och livsmedel.   

För kommuninvånarna och på miljönämndens uppdrag ska miljöförvaltningen 
kontrollera att miljöbalken, livsmedelslagen, smittskyddslagen, 
strålskyddslagen och andra lagar följs. 

Tillsyns- och kontrollarbetet ska ske för att förebygga olika miljö- och 
hälsoproblem. Förvaltningen ska också verka för att sprida kunskap om 
gällande lagar och förordningar, om den egna verksamheten och allmänt om 
olika miljö- och hälsofrågor. 

Naturvård, kalkning och biologisk återställning av Vätterbäckarna ingår också i 
miljöförvaltningens uppdrag. 

Det kommer också hela tiden nya uppdrag från nationellt håll, exempel på 
sådant i närtid är tillsyn av avfall från fritidsbåtar, brottsförebyggande arbete 
där illegal avfallshantering är ett stort område men även beredskapsplanering 
där hotbilden mot dricksvatten och livsmedelsområdet är en stor fråga.  

Ordföranden tackar för informationen.  

  

_____  
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§ 88 Ekonomisk uppföljning för tertial 2, 2023 - 
delårsrapport 
Diarienummer KS23/72 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner den ekonomiska uppföljningen för tertial 2, 
2023. 

Beskrivning av ärendet 
Johan Bokinge, ekonomichef, redogör för delårsrapporten. Resultatet för 
perioden 1 januari till och med 31 augusti 2023 är 95 miljoner kronor, vilket är 
9 miljoner mer än resultatet för motsvarande period 2022. Den viktigaste 
förklaringen till resultatet är att intäkter i form av skatter och generella bidrag 
har ökat med 40 miljoner kronor (7 %) till 622 miljoner kronor. Verksamhetens 
nettokostnader har under perioden ökat med 5 %. Personalkostnaderna, 
inklusive pensioner, som utgör en stor del av verksamhetens kostnader har ökat 
med 48 miljoner kronor (14 %) till 393 miljoner kronor. 

Prognosen för helåret är 69 miljoner kronor. Den huvudsakliga förklaringen till 
budgetöverskottet är skatter och generella statsbidrag som beräknas bli 20 
miljoner kronor högre än budgeterat. Under året beräknas stora överskott i 
samband med försäljning av mark. Nämnderna budgetöverskott exklusive 
exploateringsverksamheten beräknas bli 13 miljoner kronor. 

För hela koncernen inklusive bolagen är delårsresultatet 102 miljoner kronor 
före skatt vilket är 5 miljoner kronor mer än delårsresultatet 2022. Resultatet 
för bolagen är 7 miljoner före skatt per den 31 augusti, och prognosen för 
helåret pekar på ett resultat på 9 miljoner kronor. Totalt för hela 
kommunkoncernen visar prognosen på ett överskott på 78 miljoner kronor för 
år 2023. Resultaten för koncernen är ungefärliga eftersom fullständiga 
koncernelimineringar inte har gjorts. 

Kommunfullmäktiges samtliga finansiella mål om god ekonomisk hushållning 
beräknas att nås år 2023. Målen har också uppnåtts för perioden 1 januari till 
och med 31 augusti 2023. 

Kommunfullmäktige har antagit tre fokusområden för samhällsutveckling: ett 
starkt lokalt näringsliv, bostäder för hela livet och psykisk hälsa. Samtliga tre 
områden bedöms utvecklas i enlighet med kommunfullmäktiges beslut. 
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Kommunfullmäktige har också antagit tre fokusområden för 
verksamhetsutveckling: enkel och tillgänglig service, mod och innovation för 
effektiv resurshantering och attraktiv arbetsgivare. Målen för dessa områden 
bedöms vara delvis uppfyllda. Det pågår arbete inom samtliga förvaltningar 
och områden för att i än högre utsträckning nå målen. Kommunstyrelsen följer 
löpande under året utvecklingen, främst i samband med tertialrapportering och 
vid dialogmöten. 

Kommunstyrelsen bedömer med utgångspunkt från redovisade kritiska 
kvalitetsfaktorer att nämndernas grunduppdrag inte i alla delar är uppfyllda. 
Kommunstyrelsen kommer att följa utvecklingen och vid behov verka för att 
samtliga kritiska kvalitetsindikatorer når minst "i hög grad uppfyllt". 
 
I enlighet med kommunens finanspolicy rapporteras utfall i förhållande till 
policy för ränte- och finansieringsrisker tertialvis. Det fanns per den 31 augusti 
2023 avvikelser i förhållande till finanspolicyn. Ränteförfallen mellan 0-1 år 
får vara max 60 %. Vid rapporteringsperiodens utgång var måttet 87 %. 
Avvikelsen förklaras främst av ett stort lån som förfaller nära 
rapporteringsperiodens utgång. Lånens genomsnittliga återstående löptid ska 
vara minst 2,5 år. Per den 31 augusti var den genomsnittliga löptiden 0,8 år. 
Andelen lån med förfall inom 12 månader ska vara maximalt 60 procent. Per 
den 31 augusti är andelen 67 procent. 

Efter ekonomichefens redogörelse får revisionens ordförande Robert Larsson 
(S) ordet. Revisorernas bedömning är att resultatet i delårsrapporten är 
förenligt med de finansiella målen och de verksamhetsmål som finns för 
kommunen.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna den ekonomiska 
uppföljningen för tertial 2, 2023 (KS 2023-10-11 § 119).  

Kommunfullmäktiges behandling 
Kommunstyrelsens ordförande Susanne Wahlström (M) tackar nämnderna och 
förvaltningarna för det arbete de lägger ner för att hålla budgeten. Resultatet 
behövs för att finansiera kommande investeringar. Susanne Wahlström yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Thomas Gustafsson (S) och Hans Jarstig (KD) yrkar också bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

_____  
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§ 89 Utökad låneram 
Diarienummer KS23/287 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att höja den sedan tidigare beslutade låneramen 
från 500 miljoner kronor till 520 miljoner kronor för år 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i november 2022 (§ 86) att kommunens 
låneram ska vara 500 miljoner kronor för år 2023. Ekonomienhetens 
likviditetsprognos från september 2023 visar att upplåningsbehovet per 31 
december 2023 är ca 520 miljoner kronor. Upplåningsbehovet är en beräkning 
baserad på senast kända data kring resultat-, investeringsnivå och övriga 
likviditetspåverkande poster.   

De senaste åren har i genomsnitt 52 procent av investeringsbudgeten 
förbrukats. Inför 2023 beräknades förbrukningen bli 75 procent av budgeten. 
Denna uppskattning bedöms i nuläget vara för låg. Investeringsprognosen för 
augusti visar att cirka 90 procent av budgeten förbrukas. I likviditetsbudgeten 
för 2023 har inte utbetalning av pensionsmedel på cirka 17 miljoner kronor 
under hösten 2023 inkluderats. Tidigare år har motsvarande utbetalning skett 
efter årsskiftet. 

_____  
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§ 90 Policy för inköp och upphandling 
Diarienummer KS23/260 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar policy för inköp och upphandling.  

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 13 juni 2019 (§76) att anta nuvarande 
policy och riktlinjer för upphandling. 

Med anledning av Habo kommuns satsning på hållbarhetsarbete samt de 
senaste ändringarna i lagen om offentlig upphandling (LOU) finns nu ett behov 
av att revidera de nuvarande styrande dokumenteten beträffande inköp och 
upphandling. 

Revideringen har skett i samarbete mellan upphandlingsfunktionen och miljö- 
och hållbarhetsstrategen. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder  
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§ 91 Lokala ordningsföreskrifter för tillfällig 
försäljningsplats 
Diarienummer KS23/247 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till lokala ordningsföreskrifter för tillfällig 
försäljningsplats i Habo kommun. I samband med detta ska lokala 
ordningsföreskrifter för torghandeln i Habo kommun 16 FS 1996:78 upphöra 
att gälla. 

Beskrivning av ärendet 
Habo kommuns nuvarande lokala föreskrifter för torghandel är från 1996. De 
är otydliga och saknar viktig information jämfört med flera andra kommuners 
föreskrifter. Sveriges kommuner och regioner (SKR) har under 2023 
uppdaterat sitt underlag till torghandelsföreskrifter, och jämförelser har gjorts 
även med detta.   

Eftersom det även förekommer annan typ av försäljning utöver torghandeln på 
torsdagar omfattar de nya föreskrifterna all form av försäljning på offentlig 
plats inom Habo kommun. 

Räddningstjänsten i Habo kommun har lämnat synpunkter och angett följande; 
avståndet ska vara minst 6 meter till byggnad (vilket är inritat på kartbilden). 
Utrymning och åtkomst till byggnader ska vara tillfredsställande. Inga 
brandposter får övertäckas. 

Kommunfullmäktiges beslut om lokala ordningsföreskrifter ska anmälas till 
länsstyrelsen. Om länsstyrelsen finner att en viss föreskrift strider mot 
ordningslagen kan länsstyrelsen upphäva fullmäktiges beslut i den delen. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen  
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§ 92 Utveckling av Habo kommuns modell för målstyrning 
och verksamhetsuppföljning 
Diarienummer KS23/234 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att för åren 2025 - 2028 anta och behålla det tre 
fokusområdena starkt lokalt näringsliv, bostäder för hela livet samt psykisk 
hälsa. Kommunstyrelsen uppdras att i samband med budget- och 
uppföljningsprocesserna fortsätta utarbeta och följa upp handlingsplaner för 
respektive område. 

Kommunfullmäktige beslutar att för åren 2025 - 2028 anta och behålla de tre 
fokusområdena för verksamhetsutveckling, enkel tillgänglig service, mod och 
innovation för effektiv resurshantering samt en attraktiv arbetsgivare. 
Kommunens nämnder får i uppdrag att ta hänsyn till och beakta dessa 
fokusområden i budgetarbetet för respektive år. 

Kommunfullmäktige beslutar att Agenda 2030 och de globala hållbarhetsmålen 
kopplas till fokusområdena för samhällsutveckling och verksamhetsutveckling 
samt till nämndernas och förvaltningarnas grunduppdrag. Respektive nämnd 
får i uppdrag att i budgetarbetet prioritera ett eller två 
verksamhetsutvecklingsmål kopplat till något Agenda 2030 mål där de önskar 
åstadkomma en markant förflyttning inom nämndens verksamhetsområde. 

Beskrivning av ärendet 
Under våren 2019 genomfördes ett större utvecklingsarbete i syfte att utveckla 
målstyrningen samt verksamhetsuppföljningen i Habo kommun. Syftet var att 
genom att arbeta med målstyrning, verksamhetsuppföljning, fokusområden, 
verksamhetsmål och kritiska kvalitetsfaktorer som grund styra, följa upp och 
utveckla verksamheten så att utvecklingen i Habo kommun som helhet, samt i 
kommunens olika delar, bedrivs med god kvalité och utvecklas i önskad 
riktning.  

Den styrmodell som blev resultatet av utvecklingsarbetet har nu varit i gång 
sedan verksamhetsåret 2020 och det är dags för en kontroll att fokusområdena 
för samhällsutveckling och verksamhetsutveckling fortfarande är adekvata, 
väsentliga och prioriterade.  

Det har också identifierats ett behov av att få in Agenda 2030 och de globala 
hållbarhetsmålen på en högre nivå i styrmodellen för att möjliggöra en 
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prioritering av dessa för att på ett bättre sätt kunna möta de utmaningar som 
Habo står inför. Det bedöms som önskvärt och viktigt att nämnderna har en 
stor frihet att själva prioritera och utveckla och beskriva vad valda mål betyder 
för dom och vilka ambitioner de har. Även om huvuddelen av Agenda 2030 tas 
om hand om i verksamheternas grunduppdrag så är det önskvärt att 
styrmodellen stödjer att en prioritering görs där en förflyttning bedöms som 
önskvärd. Därför föreslås att respektive nämnd får i uppdrag att i budgetarbetet 
se över hur nämnden kan prioritera och sätta egna verksamhetsutvecklingsmål, 
kopplade till Agenda 2030 och globala hållbarhetsmålen, samt prioritera ett 
eller maximalt två verksamhetsutvecklingsmål, utifrån Agenda 2030-målen, 
som känns extra angelägna att prioritera.  

När det gäller samhällsutvecklingsmålen som träffar hela kommunen och inte 
bara den kommunala organisationen föreslås att till starkt lokalt näringsliv 
koppla mål 9 Hållbar industri, innovationer och infrastruktur, mål 11 hållbara 
städer och samhällen samt mål 12 hållbar konsumtion och produktion. Till 
psykisk hälsa koppla mål 3 god hälsa och välbefinnande, mål 5 jämställdhet, 
mål 10 minskad ojämlikhet och mål 16 fredliga och inkluderande samhällen. 
Till bostäder för hela livet kopplas mål 11 hållbara städer och samhällen.  

Ärendet har beretts genom att förtroendevalda och tjänstemän har samlats vid 
två tillfällen och arbetat i seminarieform, 2023-02-20 och 2023-08-17. 

Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen som föreslår att de tre 
fokusområdena för samhällsutveckling respektive verksamhetsutveckling 
kvarstår, samt att koppling görs till agenda 2030, med mera (KS 2023-10-11 § 
121). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Andreas Skiöld (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder  
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§ 93 Plan för infrastruktur avseende laddning av elbilar 
Diarienummer KS23/99 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar plan för infrastruktur avseende laddning av elbilar. 

Beskrivning av ärendet 
Den snabba ökningen av eldrivna fordon och ökade behovet av en infrastruktur 
som kan möta behovet av laddningspunkter gör att det finns ett behov av att 
kommunen förhåller sig till utvecklingen och fastställer en plan som bland 
annat visar vilken roll Habo kommun ska ha. 

Styrgruppen för strategiskt hållbarhetsarbete beslutade därför att kommunen 
tillsammans med Habo Energi skulle arbeta fram ett förslag på strategi/plan för 
hur uppgiften ska hanteras. I arbetsgruppen har kommunalråden, 
kommundirektör, teknisk chef, plan- och exploateringschef och miljö- och 
hållbarhetsstrateg medverkat från kommunen och från Habo Energi har 
energichefen representerat bolaget. Arbetsgruppen har också fått kunskap och 
inspiration i arbetet genom Länsstyrelsen i Jönköpings län. 

Innehållet belyser kommunens roll gällande samverkan med andra aktörer, 
kommunens ställningstagande angående den egna rollen, vilka platser som kan 
vara lämpliga för publik laddning och kriterier för dessa samt strategi för det 
fortsatta arbetet. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Habo Energi AB 
Länsstyrelsen  



 

Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2023-10-26 

 Sida 
13 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

§ 94 Samråd inför fastställande av Mediacenters budget 
Diarienummer KS23/205 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner förslag till budget år 2024 för 
kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunalförbundet Mediacenter i Jönköpings län ägs gemensamt av länets 
alla kommuner. Huvuduppdraget är att samordna och ge service åt länets 
kommuner inom områdena Film och Media, AV-utrustning och elektronik samt 
vara ett stöd för länets kommuner inom IKT-pedagogik (information, 
kommunikation, teknik). 

Mediacenter Jönköpings län har översänt förslag till budget för 2024. 
Medlemskommunerna ombeds inkomma med synpunkter. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Mediacenter  
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§ 95 Fyllnadsval valnämnden 
Diarienummer KS22/340 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att för återstående tid av mandatperioden fram 
till 31 december 2026 till ny ledamot i valnämnden utse Carin Ljung (M), 
Blåklintsgatan 16, 566 36.  

Beskrivning av ärendet 
Leif Wangström har avsagt sig uppdraget som ledamot i valnämnden. 
Kommunfullmäktige godkände avsägelsen vid fullmäktiges sammanträde 
2023-08-31 och Moderaterna bad att få återkomma med förslag till ny 
ledamot.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Carin Ljung 
HR-administratör  
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§ 96 Svar på motion om att Habo kommun enbart ska 
flagga med Sveriges flagga 
Diarienummer KS23/261 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Reservationer 
Morgan Malmborg (HD) reserverar sig mot beslutet.  

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en motion där han yrkar att Habo 
kommun inte ska flagga med Prideflaggan, att Habo kommun inte ska 
uppmuntra olika verksamheter att vara med i Jönköping Pride samt att Habo 
kommun inte ska bidra med gemensamma skattepengar för att deltaga i Pride.  

Kommundirektör Jan Sundman skriver i skrivelse daterad 2023-08-28 att den 
svenska flaggan har ett stort symbolvärde för många människor och i 
internationellt samarbete är antagligen flaggan vår främsta symbol för Sverige 
och de demokratiska värden som förenar oss – fred, frihet och respekt för 
mänskliga rättigheter.  

Flaggans värde som symbol visar sig också genom att riksdagen har beslutat 
om allmänna flaggdagar och Habo kommun visar delaktighet genom att flagga 
vid dessa högtidsdagar. Under år 2023 sker exempelvis allmän flaggning vid 
17 olika tillfällen.  

Utöver ovan nämnda flaggdagar flaggas det med stor restriktivitet. Vid 
begravningsdagar av förtroendevalda och anställda flaggas det på halvstång. 
Det kan också förekomma att det kommer anmodan från regering, riksdag eller 
Sveriges kommuner och regioner att en speciell flaggning rekommenderas eller 
att det genomförs något evenemang, externt besök eller någon annan händelse 
där kommunen önskar uppmärksamma det som sker genom att flagga.   

Flaggning med förenings- och organisationsflaggor hissas endast i 
undantagsfall på initiativ av Habo kommun. Dock finns det tillfällen när det 
finns en önskan av att så ska ske och att fatta ett beslut att ”Habo kommun 
endast skall flagga med Sveriges flagga” kan således vara oklokt då det kan 
förekomma tillfällen då kommunen önskar hissa någon mer flagga än den 
svenska flaggan. 
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Kommunen är också arbetsgivare till många anställda och önskar kommunen 
vara en attraktiv och inkluderande arbetsgivare så tillkommer det oundvikligen 
vissa kostnader för olika former av personalaktiviteter. När det gäller 
kommunens deltagande i Jönköping Pride så kom initiativet från personal i 
kommunen och personalutskottet beviljade 5 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag för attraktiv arbetsgivare och kostnaden uppgick till 
drygt 4 000 kronor.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen (KS 2023-
10-11 § 125). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Morgan Malmborg yrkar bifall till motionen.  

Olle Moln Teike (SD) förklarar att han inte är emot Pride eller Pridetåget. 
Däremot tycker han inte att kommunen ska flagga med andra flaggor än den 
svenska, de svenska minoriteterna eller utländska flaggor enligt vad 
Riksarkivet föreskriver. Han tycker inte heller att kommunen ska ge bidrag till 
att delta i olika demonstrationer och tåg, oavsett vad de handlar om. Av de 
skälen yrkar han bifall till motionen.  

Anders Rickman (L) säger att flaggan handlar om att visa tolerans och respekt 
för alla människors lika värde oavsett sexuell läggning. Han yrkar avslag på 
motionen.  

Susanne Wahlström (M) säger att Habo kommun inte har flaggat med 
organisationen Prides flagga. Pride har flaggat med regnbågsflaggan, och det 
har kommunen gjort också utifrån vad regnbågsflaggan står för. Hon säger att 
hon både hoppas och tror att majoriteten av kommuninvånarna står upp för 
allas lika värde och rätten att få älska vem man vill. Susanne Wahlström yrkar 
avslag på motionen.  

Hans Jarstig (KD), Lena Danås (V), Tomas Brusberg (S), Nicklas Gustafsson 
(S) och Staffan Svanberg (C) yrkar också avslag på motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels Morgan Malmborgs och Olle 
Moln Teikes förslag om att bifalla motionen, och dels kommunstyrelsens 
förslag om att avslå motionen. Ordföranden ställer proposition på de båda 
förslagen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag.  
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Omröstning begärs.  

Följande propositionsordning godkänns: Den som röstar på kommunstyrelsens 
förslag om att avslå motionen röstar ja, den som röstar på Morgan Malmborgs 
förslag om att bifalla motionen röstar nej.  

Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 26 ja-röster och 3 nej-röster. Två ledamöter avstår 
från att rösta och fyra ledamöter är frånvarande. Kommunfullmäktige har 
således beslutat att avslå motionen. Se bilaga 1. 

_____  
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§ 97 Svar på motion om ny offentlig konstyttring på 
Kärnekulla 
Diarienummer KS23/175 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Olle Moln Teike (SD), Mari Larsson (SD) och Joakim Lindblom (SD) har 
lämnat en motion med förslag att ungdomarna får vara med och utforma ett 
konstverk eller en konstyttring i offentlig miljö som integreras i miljön på 
Kärnekulla. Motionärerna skriver att budskapet ska vara hur Habos unga ser på 
Habo kommun, och detta tas lämpligast fram med hjälp av skola och förskola. 
Motionärerna skriver vidare att formgivningen bör tilltala den generella 
allmänheten och inte vara allt för abstrakt.  

Motionärerna föreslår att barn- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att ta 
fram ett budskap på ett konstverk/konstyttring som ger Habos ungas syn på 
Habo kommun, och att Habo kommun genomför och implementerar 
konstverket för en permanent placering. 

Motionen har remitterats till fritids- och kulturnämnden för yttrande då 
ansvaret för konstnärliga utsmyckningar i offentlig miljö vilar på nämnden. 

Fritids- och kulturnämnden har lämnat följande svar: 

Ambitionen med att ge barnen en möjlighet att påverka sin vistelsemiljö är 
positiv. 

Dessutom är FN:s Barnkonvention numera lag, där barns rätt till att uppleva 
och delta i konst- och kulturverksamhet slås fast. Motionen är även i linje med 
detta. 

Men det finns delar av motionen som skaver med principen om att politiken 
ska hålla en armlängds avstånd till kulturen. Det är viktigt att politiken är 
medveten om hur de beslut man tar riskerar att styra det konstnärliga innehållet 
och det konstnärliga uttrycket, vilket ska undvikas så långt som möjligt. I 
motionen finns den typen av styrning. 

Vidare framgår det inte tydligt av motionen vad som ska ske när efterfrågat 
budskap har tagits fram. Det riskerar att arbetet inte blir till någon nytta, utan 
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bara skapar förhoppningar som sedan inte infrias. Ska det leda till en utlysning 
av uppdrag kring offentlig gestaltning, så att en konstnär sedan anlitas? I så fall 
berör den fritids- och kulturnämnden i högsta grad, men det framgår inte hur 
detta i så fall ska finansieras. Eller ska utsmyckningen skapas i skolan av 
barnen, vilket i så fall gör det till ren skolverksamhet och då inte en fråga för 
fritids- och kulturnämnden. Dessa frågor och beslut bör i så fall tas först, 
alternativt ingå.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen (KS 2023-
10-11 § 126). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Olle Moln Teike yrkar i första hand återremiss på motionen och i andra hand 
bifall till motionen.  

Morgan Malmborg (HD) yrkar också på återremiss.  

Anders Rickman (L) yrkar avslag på motionen. Det gör även Karin Hultberg 
(KD) och Susanne Wahlström (M).  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns förslag om återremiss och ställer därför 
proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde eller om det 
ska återremitteras. Hon finner att det ska avgöras vid dagens sammanträde.  

Därefter finner ordföranden att det finns två förslag, dels Olle Moln Teikes 
förslag om att bifalla motionen och dels kommunstyrelsens förslag om att avslå 
motionen. Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  

_____  
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§ 98 Redovisning av ej avgjorda motioner 
Diarienummer KS23/130 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av de ej avgjorda motionerna. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen ska redovisa ej avgjorda motioner till kommunfullmäktige 
två gånger per år (april och oktober). Det finns för närvarande fyra motioner 
som inte är avgjorda: 

1. Motion om utredning av solcellspark i Habo (V, S, MP) 
Inkom 2023-01-26 
 

2. Motion om mensskydd på toaletter för säkerhets skull (V) 
Inkom 2023-03-30 
 

3. Motion om att stoppa förslag om att stänga Kyrkbyns förskola (HD) 
Inkom 2023-03-30 
 

4. Motion om att införa dialoger mellan skolelever och lokalpolitiker (MP, 
S, V) 
Inkom 2023-06-15 

_____  



 

Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2023-10-26 

 Sida 
21 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

§ 99 Redovisning av ej avgjorda medborgarförslag 
Diarienummer KS23/130 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av de ej avgjorda 
medborgarförslagen. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen ska redovisa ej avgjorda medborgarförslag till 
kommunfullmäktige två gånger per år (april och oktober). Det finns för 
närvarande fem medborgarförslag som inte är avgjorda: 

1. Medborgarförslag om läsårstider 
Inkom 2023-03-30 
Översänd till barn- och utbildningsnämnden för beslut. 
 

2. Medborgarförslag om skateboardpark 
Inkom 2023-06-15 
Översänd till fritids- och kulturnämnden för beslut. 
 

3. Medborgarförslag om badplatserna vid Domsand och Baskarp 
Inkom 2023-06-15 
Översänd till fritids- och kulturnämnden för beslut. 
 

4. Medborgarförslag om cykelväg till Munkaskog 
Inkom 2023-08-31 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 

5. Medborgarförslag om cykelparkering vid Hagabodaskolan 
Inkom 2023-08-31 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 

_____  
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§ 100 Information om avgjorda medborgarförslag 

Beskrivning av ärendet 
Kansli- och kommunikationschef Frida Wahlund redogör för de 
medborgarförslag som blivit avgjorda i nämnderna sedan förra redovisningen i 
oktober 2022. Sedan dess har nio medborgarförslag avgjorts.  

• Förslag om utegym vid Furusjö badplats – uppdrag till fritids- och 
kulturförvaltningen att utreda och anses därmed vara besvarat. 

• Förslag om att gatuadresserna i Vitsippeskogen ska heta något med 
vitsippa – bifall 

• Förslag om att tillhandahålla vatten för allmänheten bakom Alléskolan 
– avslag 

• Förslag om aktivitetsområde vid Gunnevi – avslag 
• Förslag om att barn på landsbygden ska få skolskjuts till andra skolor 

än till den anvisade skolan – avslag 
• Förslag om badstrand närmare Habo centrum – avslag 
• Förslag om att göra Gullvivans förskola till gästhem – avslag 
• Förslag om att inte hissa Prideflaggan – avslag 
• Förslag om att utveckla Kyrkbyns förskola – avslag  

Ordföranden tackar för informationen.  

_____  
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§ 101 Rapportering av ej verkställda beslut 
Diarienummer KS23/177 

Beslut 
Informationen läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Socialnämnden har för andra kvartalet 2023 rapporterat till Inspektionen för 
vård och omsorg (IVO) om tre gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlagen som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. 

_____ 
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Bilaga 1 

Omröstning avseende paragraf nummer 96     
BESLUTANDE  Ja Nej Ja Nej Ja Nej Ja Nej 
Gunnar Pettersson Lenny Lindén S X        
Susanne Wahlström  M X        
Olle Moln Teike  SD  X       
Hans Jarstig  KD X        
Jeanette Nyberg  S X        
Henrik Esbjörnsson Ingemar Severin M X        
Helena Persson C X        
Nicklas Gustafsson  S X        
Johanna Bergbom   M - -       
Mari Larsson SD avstår       
Karin Hultberg KD X        
Anders Rickman  L X        
Eva Vettebring S X        
Niklas Fungbrandt Mari Forsgård M X        
Morgan Malmborg HD  X       
Thomas Gustafsson  S X        
Joakim Lindblom SD  X       
Maria Alfredsson Thomas Nielsen KD X        
Lena Danås V X        
Eva Damberg   S X        
Sttevalia Blom M - -       
Staffan Svanberg C X        
Jerry Schön  SD - -       
Tomas Brusberg S X        
Fredrik Wärnbring M X        
Jan Lenhammar KD avstår       
Maria Arwidsson MP X        
Petra Mattlin S X        
Andreas Skiöld M X        
Stefan Björk L X        
Beata Zander SD - -       
Anders Andersson  S X        
Henrik Gillek   M X        
Zeljka Axelsson KD X        
Lisbet Bärenholdt M X        
                                                   Summa:                                    26 3       
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